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Protokół Nr XVII/08 
z przebiegu XVII zwyczajnej sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 25 kwietnia 2008 roku 
 
Na sesji obecnych było 15 radnych według załączonej listy obecności. 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 12.00 i zakończyła się o godz.15.00 
 
Do punktu 1 porządku obrad: 
G.Banasiak – Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy – dokonała otwarcia XVII 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości. 
Stwierdziła, iŜ na stan 15 radnych na sesji obecni są wszyscy radnych, wobec czego rada 
moŜe obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
 
Do punktu 2 porządku obrad: 
G.Banasiak przedstawiła proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 
4. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy. 
5. Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Lubiszyn za 2007 rok: 

a) zapoznanie się ze sprawozdaniem, 
b) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 

Wójta Gminy, 
c) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej, 
d) głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 

6. Projekt uchwały w sprawie powołania instytucji kultury pod nazwą Gminna Biblioteka 
Publiczna w Lubiszynie oraz nadania statutu. 

7. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego zawarcia umowy. 

8. Projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, połoŜonej w Lubiszynie, oznaczonej nr ewid. 246/33 o 
pow.2300m2. 

9. Projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, połoŜonej w Ściechowie ozn. nr ewid. 116/6 o pow. 1500 
m2. 

10. Projekt uchwały w sprawie przejęcia na rzecz Gminy darowizny nieruchomości 
stanowiących torowisko na odcinku Baczyna – Staw, będących własnością Skarbu 
Państwa w uŜytkowaniu wieczystym Polskich Kolei Państwowych Spółka Akcyjna w 
Poznaniu. 

11. Projekt uchwały w sprawie przejęcia z zasobów Agencji Nieruchomości Rolnych 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej połoŜonej w Ściechowie. 

12. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomości. 

13.  Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na współdziałanie w 2008 roku z 
Miastem Gorzów Wielkopolski w zakresie postępowania z osobami nietrzeźwymi, 
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które swoim zachowaniem dają powód do zgorszenia, znajdują się w okolicznościach 
zagraŜających ich Ŝyciu lub zdrowiu albo zagraŜają zdrowiu lub Ŝyciu innych osób. 

14.  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w gminie Lubiszyn – obręb Marwice. 

15. Projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy Lubiszyn na rok 2008. 
16. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Gminy.  
17. Interpelacje i wnioski radnych 
18. Wolne wnioski i informacje. 
19. Zamknięcie obrad sesji. 

D.Niekrewicz – Zastępca Wójta Gminy – Chciałbym prosić o wycofanie z porządku obrad 
punktu 14, to jest projektu uchwały sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego w gminie Lubiszyn – obręb Marwice. 
Wycofanie tej uchwały jest skonsultowane z Komisją BudŜetową. Ta sprawa była 
prowadzona przez Pana Wójta i nie jest do końca omówiona.  
Jeśli mógłbym mieć taką prośbę, aby wybór Przewodniczącego Rady Gminy został 
przesunięty na zakończenie obrad, poniewaŜ chciałbym być obecny przy podejmowaniu 
uchwał, które podlegają mi tematycznie. Spowodowane jest to moimi problemami 
zdrowotnymi w dniu dzisiejszym i mogę nie dotrwać do końca sesji. 
H.Wi śniewski – Wniosku o przeniesienie punktu porządku obrad nie moŜe Pan złoŜyć. Taki 
wniosek moŜe złoŜyć tylko radny. 
J.Obara – Na sesji nie ma Wójta, więc proponuje równieŜ wykreślić punkt: Sprawozdanie 
Wójta z pracy między sesjami. 
G.Banasiak – Pan Zastępca to przedstawi. 
D.Miłostan – Wnioskuję o przeniesienie punktu 4 – Wybór Przewodniczącego Rady Gminy 
w miejsce przed Interpelacjami i wnioskami radnych. 
G.Banasiak – Kto jest za przesunięciem punktu 4 porządku obrad dot. wyboru 
Przewodniczącego Rady Gminy po punkcie dotyczącym przyjęcia protokołu z XVI sesji Rady 
Gminy? 
Wynik głosowania: 14 „za”, 1 „wstrzymujący się”. Rada Gminy większością głosów przyjęła 
wniosek o zmianę porządku obrad. 
G.Banasiak – przedstawiła porządek obrad po zmianach, który został jednogłośnie przyjęty. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 
4. Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Lubiszyn za 2007 rok: 

a) zapoznanie się ze sprawozdaniem, 
b) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 

Wójta Gminy, 
c) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej, 
d) głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 

5. Projekt uchwały w sprawie powołania instytucji kultury pod nazwą Gminna 
Biblioteka Publiczna w Lubiszynie oraz nadania statutu. 
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6. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego zawarcia umowy. 

7. Projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, połoŜonej w Lubiszynie, oznaczonej nr ewid. 246/33 o 
pow.2300m2. 

8. Projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, połoŜonej w Ściechowie ozn. nr ewid. 116/6 o pow. 
1500 m2. 

9. Projekt uchwały w sprawie przejęcia na rzecz Gminy darowizny nieruchomości 
stanowiących torowisko na odcinku Baczyna – Staw, będących własnością Skarbu 
Państwa w uŜytkowaniu wieczystym Polskich Kolei Państwowych Spółka 
Akcyjna w Poznaniu. 

10. Projekt uchwały w sprawie przejęcia z zasobów Agencji Nieruchomości Rolnych 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej połoŜonej w Ściechowie. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomości. 

12.  Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na współdziałanie w 2008 roku z 
Miastem Gorzów Wielkopolski w zakresie postępowania z osobami nietrzeźwymi, 
które swoim zachowaniem dają powód do zgorszenia, znajdują się w 
okolicznościach zagraŜających ich Ŝyciu lub zdrowiu albo zagraŜają zdrowiu lub 
Ŝyciu innych osób. 

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy Lubiszyn na rok 2008. 
14. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Gminy.  
15. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy. 
16. Interpelacje i wnioski radnych 
17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zamknięcie obrad sesji. 

Do punktu 3 porządku obrad: 
D.Niekrewicz – Chciałbym powitać Państwa w imieniu własnym i pracowników urzędu i 
przeprosić za nieobecność Pana Wójta, który na chwilę obecną jest hospitalizowany na 
oddziale wewnętrznym w Gorzowie. Nie wiem jak długo to potrwa. Postaram się 
opowiedzieć w skrócie, co się działo. Nie wiem wszystkiego, czym zajmował się pan Wójt. 
W głównej mierze będzie to sprawozdanie z mojej pracy. Ten miesiąc, który mamy za sobą 
upłynął nam pod znakiem deszczu. To, co robiliśmy z naszymi pieniędzmi budŜetowymi było 
w duŜej mierze skierowane na pomoc dla naszych mieszkańców, aby mogli dojechać, chociaŜ 
do domów. Ten deszcz spowodował równieŜ opóźnienia w naszych pracach, które 
prowadziliśmy do tej pory. Gminna Biblioteka mogła być juŜ oddana w ubiegłym tygodniu, 
ale z racji deszczu, to się przesunęło. Mam Nadzieję, Ŝe w przyszłym tygodniu oddamy ją do 
uŜytku. Nastąpiła wyraźna poprawa ścieków zrzucanych z oczyszczalni w Lubiszynie. Leci 
juŜ czysta woda, moŜna to wszystko sprawdzić. Podjęliśmy jakieś działania, aby uratować 
ujęcie wody w Lubiszynie. Poziom wód był tak wysoki, Ŝe to wszystko zagraŜało zalaniem 
hydroforni w Lubiszynie. Kierownik ZUK podjął juŜ działania zmierzające do poprawy 
ściągalności naleŜności. Sam czytałem i akceptowałem zawiadomienia, które poszły do 
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mieszkańców w sprawie odcięcia wody. Ruszyła teŜ równiarka. Panowie Sołtysi ze Stawu i 
Podlesia mogą powiedzieć jak to wygląda. W porządku obrad macie Państwo pokłosie 
spotkania Pana Wójta w Poznaniu z Dyrekcją Polskich Kolei Państwowych w sprawie 
przejęcia torowiska. Ta inicjatywa była podjęta juŜ dawno temu. My staramy się ją 
realizować. Mam nadzieję, Ŝe nam się uda przejąć torowisko od Baczyny do Stawu. Jest taka 
wola z naszej strony jak i zarówno ze strony PKP. Po podjęciu tej uchwały kroki podejmie 
PKP. Odbyło się 6-7 spotkań w ramach ZC MG-6. Jesteśmy na etapie sfinalizowania 
przejęcia majątku przez PWiK oraz przystąpienia do III etapu skanalizowania i 
zwodociągowania Baczyny. Na sesji ok. 20 maja przedstawię Państwu wszystkie projekty, 
jakie będą potrzebne. W tym miesiącu odbyłem 2 zebrania wiejskie, w Lubnie i w Baczynie. 
Na tych zebraniach dowiedziałem się, co ludzi trapi. Miałem równieŜ spotkanie z sołtysami. 
Niestety nie wszyscy byli obecni. Rozmawialiśmy głównie o problemach sołectw i o 
organizacji Lubiszyńskiej Palinocki. Sołtysi mieli przedstawić do 20 kwietnia informacje, 
jakie druŜyny wezmą udział w Mistrzostwach Gminy w Lepieniu Pieroga. Na chwile obecną 
zgłosiły się 3 sołectwa. Odbyłem równieŜ spotkania ze straŜami poŜarnymi. W między czasie 
ruszyły prace na połączenie Lubna z miejscowością Wysoka. W tym tygodniu ruszyły prace 
przy tym wodociągu. Materiał jest zakupiony. W przyszłym tygodniu nastąpi odbiór prac w 
bibliotece. Mamy zakończony, moŜe jeszcze nie do końca, remont Sali w Mystkach. Po 
wyremontowaniu kanałów wentylacyjnych na Sali w Baczynie w przyszłym tygodniu firma 
zaczyna prace w Ściechówku. Byłem obecny z Panem J.Obarą na spotkaniu z 
przedstawicielami Generalnej Dyrekcji Dróg w sprawie podłączenia Kolonii w Baczynie. To 
wszystko jest na terenie administrowanym przez PWiK Gorzów. Prawdopodobnie 
wykonawcą tej sieci będzie nasz Zakład Usług Komunalnych Lubiszyn. 
RównieŜ z Panem Jerzym braliśmy udział w spotkaniu z przedstawicielami Powiatowego 
Zarządu Dróg oraz wykonawcy na drodze Baczyna – Racław. Tam chodzi o usterki i prace 
gwarancyjne. Pan Jerzy ta sprawie pilotował RównieŜ dzisiaj miałem spotkanie z 
przedstawicielem Zarządu Dróg w sprawie tych nieszczęsnych dziur na naszych drogach. 
Panowie powiedzieli, Ŝe od dnia wczorajszego jest sprzęt i ludzie się tym zajmują. Z tego, co 
pamiętam Pan Wójt miał spotkanie z przedstawicielami WZiR-u odnośnie kanału 
lubiszyńskiego i kanału w Ściechowie. Byłem na spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim dwa 
razy. Ostatnie spotkanie było poświęcone projektowi dotyczącemu przedszkoli, z którego jest 
prowadzone przedszkole w Lubiszynie i chyba nam się uda przedłuŜyć ten projekt jeszcze 
przez rok. Jeszcze przez rok nie będziemy ponosić kosztów nauczyciela. Wszystko wskazuje 
na to, Ŝe tylko przez maj przejmiemy tego nauczyciela, a od czerwca ruszy projekt. 
Trwają cały czas prace nad tzw. skrzynką podawczą w Urzędzie Gminy. To jest związane z 
Internetem. To jest związane z ustawą, która obliguje nas do zainstalowania czegoś takiego w 
Urzędzie Gminy, aby mieszkańcy mogli pobrać sobie druki przez Internet i wysłać je przez 
Internet. Przystąpiliśmy do projektu prowadzonego przez Urząd marszałkowski. Miało teŜ 
miejsce spotkanie w fabryce telewizorów w Gorzowie. Przedstawiciele tej fabryki podejmują 
działania, aby pozyskać pracowników. W gminie mamy bezrobocie a ta fabryka ma cały czas 
niedobór pracowników.  
Ogłoszono konkurs na Kierownika GOPS. Termin składania ofert mija 30 kwietnia. 
Zobaczymy ile osób się zgłosi. Mieliśmy równieŜ spotkanie z Grupą Odnowy Wsi. Na ten rok 
składamy projekty z miejscowości Tarnów i Staw. One są najbardziej zaawansowane w tym 
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wszystkim. RównieŜ pod tą sprawę, pod tzw. lidera, będziemy się starać włączyć do jednego 
ze związków międzygminnych. Będąc w takiej grupie międzygminnej moŜemy uzyskać kilka 
punktów więcej przy ocenie naszych wniosków.. Poza tym mówi się, Ŝe od przyszłego 
rozdania budŜetowego pieniędzy z Brukseli pojedyncza gmina nie będzie miała większych 
szans na pozyskanie tych środków i trzeba być w jakimś związku. Staram się przystąpić do 
związku łącznie z Gminą Deszczno, Santok, Kłodawa i jeszcze parę innych gmin. To nie 
będzie nas kosztowało nic, a jeŜeli juŜ to 200 zł. rocznie. 
Mieliśmy spotkanie z przedstawicielami elektrowni wiatrowych. Ta firma jest zdecydowana 
wejść na naszą gminę. Podjęliśmy na razie nieformalną współpracę z Nadleśnictwem, które 
ma taki projekt, wykonania na terenie naszej gminy stawu zalewowego w Łąkominie o pow. 
14 ha. To jest wielki skrót tego, co zrobiłem. Myślę, Ŝe jak Pan Wójt wróci to przedstawi 
wszystko dokładnie. 
E.Leśniewski – Kończy się miesiąc kwiecień. Z tego, co słyszałem to do końca kwietnia 
mieliście Państwo dać konkretna odpowiedź, czy zostały pozyskane środki na wybudowanie 
szkoły w Lubiszynie. Na jednym ze spotkań, jeden z radnych powiedział oficjalnie, Ŝe tych 
środków nie będzie. Do końca kwietnia zostały 3 dni i informacji nie mamy. Pan Wójt mówi, 
Ŝe te panie pracują w systemie zadaniowym. Miały jakieś zadania. Twierdzę, Ŝe tego zadania 
nie wykonały, a jeszcze jedna rzecz minie martwi, bo słyszę, Ŝe nie zostały zrefundowane 
środki z Palinocki z 2007 roku i z doŜynek. To mnie martwi, bo te Panie pracują 12 miesięcy i 
jakiś efekt powinien tego być. MoŜna się pogodzić z tym, Ŝe środki na szkołę nie zostały 
pozyskane, ale z tym, Ŝe nie zostały rozliczone, to przepraszam, co te Panie robią? Panie 
Wójcie, pan musi się do tego ustosunkować, bo sytuacja jest podbramkowa. Ile te stanowiska 
kosztuj, nie moŜna tak rozdawać pieniędzy na prawo i lewo. 
J.Obara – UwaŜam, Ŝe to jest interpelacja lub wniosek i to powinno być omawiane w 
punkcie : Interpelacje i wnioski. 
G.Banasiak –RównieŜ uwaŜam, Ŝe powinno się to znaleźć w punkcie „Interpelacje i wnioski 
radnych” i w tym punkcie Pan Wójt udzieli odpowiedzi Panu E.Leśniewskiemu. 
 
Do punktu 4 porządku obrad: 
Rada Gminy zapoznała się ze sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Lubiszyn za 2007r. 
S.Dudziak – przedstawił: 
1) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 
wykonania budŜetu gminy za 2007 rok. 
2) opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 
3) odpowiedź Pani Skarbnik na wniosek Komisji Rewizyjnej skierowany do Pana Wójta. 
H.Wi śniewski – Czy uchwała RIO jest prawomocna? Proszę zobaczyć na datę wpływu. Pan 
czytał, Ŝe jest 14 dni na prawomocność, czy jest prawomocna? 
S.Dudziak – Uchwała RIO jest z 17.04.2008r., a data wpływu jest 21.04.2008r. PrzecieŜ 
opinia RIO nie jest dla nas wiąŜąca. 
H.Wi śniewski –Ale nie jest prawomocna. 
S.Dudziak – To, Ŝe nie jest prawomocna, ma Pan rację, ale to nie nasza wina, Ŝe akurat tak 
wpłynęła. Ta opinia jest pozytywna i to jest dla nas istotne. 
E.Leśniewski- Moje stwierdzenie, martwi mnie jedna rzecz. Martwi mnie wykonanie 
inwestycji w 2007 roku. Jeśli dobrze zrozumiałem wykonanie wynosi 37 %? 
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S.Dudziak – śeby ta obawa Pana E.Leśniewskiego była wyjaśniona, to było wyjaśniane na 
Komisji Rewizyjnej. Prosiłbym, aby pani Skarbnik to jeszcze raz wyjaśniła. 
B.Pampuchowicz – Pan E.Leśniewski ma rację. Planowane inwestycje zostały wykonane w 
37%. To ma oczywiście przełoŜenie na wykonanie budŜetu. W związku z tym pojawiła się 
nadwyŜka. Nie zostały wykonane wszystkie inwestycje, które zostały zaplanowane. Na 
pewno nie jest to dobra sytuacja. To opóźnienie wynikło z tego powodu, Ŝe niestety Urząd 
Marszałkowski przez dłuŜszy czas nie uruchamiał programów tak jak się spodziewaliśmy, Ŝe 
nastąpi to w 2007 roku. Niestety ten rok zamiast okazać się rokiem inwestycji, okazał się 
rokiem poślizgu. 
G.Banasiak – przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy z tytułu wykonania budŜetu za 2007 rok. 
Rada Gminy większością głosów (14 „za”, 1 „wstrzymujący się”) podjęła w/w uchwałę nr 
XVII/137/2008. 
 
Do punktu 5 porządku obrad: 
J.Sidor – Projekt uchwały był dyskutowany na Komisji Oświaty. Przeanalizowaliśmy statut 
wspólnie z Panią Skarbnik i przyjęliśmy, Ŝe będą wprowadzone zmiany. Wszyscy radni 
otrzymali te zmiany. Dodano w rozdziale IV w § 16 punkty 6, 7 i 8 o następującej treści: 
„6. Biblioteka moŜe pobierać opłaty: 

1) Za usługi informacyjne, bibliograficzne, reprograficzne oraz wypoŜyczenia między 
biblioteczne, 

2) Za wypoŜyczenia materiałów audiowizualnych, 
3) W formie kaucji za wypoŜyczone materiały biblioteczne, 
4) Za niezwrócenie w terminie wypoŜyczonych materiałów bibliotecznych, 
5) Za uszkodzenie zniszczenie lub niezwrócenie materiałów bibliotecznych. 

7. Wysokość opłat, o których mowa w ust.6 pkt 1 i 2, nie moŜe przekracza kosztów 
wykonania usługi. 
8. Wysokość opłat, o których mowa w ust.6 ustala się w Regulaminie Biblioteki.” 
Członkowie komisji cały projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 
G.Banasiak - przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania instytucji kultury pod 
nazwą Gminna Biblioteka Publiczna w Lubiszynie. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XVII/138/2008. 
 
Do punktu 6 porządku obrad: 
J.Sidor – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno – Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 
projekt tej uchwały. 
G.Banasiak – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego zawarcia umowy. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XVII/139/2008. 
 
Do punktu 7 porządku obrad: 
J.Sidor – Komisja zapoznała się z projektem tej uchwały. Przedmiotowa działka w 
przeszłości stanowiła stację paliw. Ze względu na sąsiedztwo oczyszczalni ścieków do dzisiaj 
nie znalazła nabywcy. Właścicielka sąsiedniej działki zwróciła się z wnioskiem o nabycie 
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działki 246/33 w trybie bezprzetargowym na poprawienie warunków zagospodarowania 
swojej działki.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
G.Banasiak - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, połoŜonej w Lubiszynie, oznaczonej nr ewid. 
246/33 o pow.2300m2. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę nr XVII/140/2008. 
 
Do punktu 8 porządku obrad: 
J.Sidor – Komisja Oświaty po wysłuchaniu wyjaśnień pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/141/2008  w sprawie zbycia w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej, połoŜonej w Ściechowie ozn. nr 
ewid. 116/6 o pow. 1500 m2. 

Do punktu 9 porządku obrad: 
J.Sidor – Komisja Oświaty po wysłuchaniu wyjaśnień pana Wice wójta pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XVII/142/2008  w sprawie przejęcia na rzecz 
Gminy darowizny nieruchomości stanowiących torowisko na odcinku Baczyna – Staw, 
będących własnością Skarbu Państwa w uŜytkowaniu wieczystym Polskich Kolei 
Państwowych Spółka Akcyjna w Poznaniu. 

Do punktu 10 porządku obrad: 
J.Sidor – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XVII/143/2008 w sprawie przejęcia z zasobów 
Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości gruntowej niezabudowanej połoŜonej w 
Ściechowie. 
 
G.Banasiak – ogłosiła przerwę od godz. 13.00 do 13.15. 
 
Do punktu 11 porządku obrad: 
J.Sidor – Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
Rada Gminy większością głosów (14 „za”, 1 „przeciwny”) podjęła uchwałę nr 
XVII/144/2008 w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości. 
 
Do punktu 12 porządku obrad: 
J.Sidor – Komisja Oświaty zwróciła uwagę na brakujący zapis w uchwale, poniewaŜ na 
poprzedniej sesji podejmowaliśmy uchwałę w tej sprawie. Nasze pytanie brzmiało: dlaczego 
jest podejmowana druga uchwała? Radni juŜ otrzymali projekt uchwały z dodanym zapisem o 
uchyleniu uchwały wcześniej podjętej. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
Rada Gminy większością głosów (14 „za”, 1 „przeciwny”) podjęła uchwałę nr 
XVII/145/2008  w sprawie wyraŜenia zgody na współdziałanie  w 2008 roku z Miastem 
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Gorzów Wielkopolski w zakresie postępowania z osobami nietrzeźwymi, które swoim 
zachowaniem dają powód do zgorszenia, znajdują się w okolicznościach zagraŜających ich 
Ŝyciu lub zdrowiu albo zagraŜają zdrowiu lub Ŝyciu innych osób. 
 
Do punktu 13 porządku obrad: 
D.Miłostan – Projekt tej uchwały był omawiany na Komisji BudŜetu i Spraw Gospodarczych. 
PowyŜsze zmiany spowodowane są koniecznością: 

• korekty budŜetu wynikającą z bieŜącej realizacji budŜetu  
•  zmian wynikających ze zmiany klasyfikacji budŜetowej 
•  zmian  dokonanych w preliminarzu wydatków Rady Sołeckiej w Stawie 
• wprowadzenia dochodów z tytułu darowizny i rozliczenia zadania realizowanego w 

porozumieniu ze Starostwem Powiatowym w Gorzowie Wlkp. 
• zabezpieczenia wypłaty nagrody jubileuszowej w rozdziale 92116-Biblioteki 
• realizacji  zadania inwestycyjnego  „wodociąg Wysoka-Lubno” 
• zwiększenia zakupów materiałów w rozdziale 60016-drogi publiczne gminne 
• zwiększenia kwoty dofinansowania zakupu samochodu dla Policji  
• przeprowadzenia remontu Ośrodka Zdrowia w Baczynie 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XVII/146/2008  w sprawie zmiany budŜetu 
Gminy Lubiszyn na rok 2008. 
 
Do punktu 14 porządku obrad: 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XVI sesji. 
 
Do punktu 15 porządku obrad: 
G.Banasiak – Przypominam, Ŝe wybory Przewodniczącego Rady Gminy odbędą się w 
głosowaniu tajnym. Po zgłoszeniu kandydatów na Przewodniczącego Rady Gminy 
wybierzemy Komisję Skrutacyjną, która przeprowadzi wybory zgodnie z zapisem w statucie, 
wyczytując kolejno radnych z listy obecności. Radni będą oddawać głosy do urny. 
Proszę o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego rady Gminy. 
S.Andrzejewski – Chciałbym zgłosić Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Spraw 
Gospodarczych Pana Daniela Milostana. UwaŜam, Ŝe to jest odpowiednia osoba, aby objąć to 
stanowisko. Jest osobą kreatywną, ambitną, młodą, doświadczoną w pracy w samorządzie 
gminy. Myślę, Ŝe godnie by nas reprezentował na zewnątrz. 
D.Miłostan – WyraŜam zgodę. 
S.Czarnecki – Proponuję Pana E.Leśniewskiego. Nie będę uzasadniał i opiniował, bo to 
omawialiśmy na spotkaniu z radnymi. 
E.Leśniewski – WyraŜam zgodę. 
J.Obara – Zgłaszam kandydaturę Pana A.Terleckiego. Jest to nowa, młoda twarz. 
A.Terlecki  – WyraŜam zgodę. 
G.Banasiak – Zamykam listę kandydatów na Przewodniczącego Rady Gminy. 
Mamy 3 kandydatów: 

1) Daniel Miłostan 
2) Eugeniusz Leśniewski 
3) Artur Terlecki 
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S.Czarnecki – Chciałbym zadać pytanie. Jak kandydaci ustosunkują się do wzięcia kredytu 
na rozbudowę szkoły w Lubiszynie? 
D.Miłostan – Powiedziałem juŜ na ostatnim spotkaniu radnych jednoznacznie, jestem za 
zaciągnięciem kredytu na rozbudowę szkoły w Lubiszynie, a z uwagi na co? Na to, co juŜ 
powiedzieliśmy opiniując Wieloletni Plan Inwestycyjny. Sporządzając ten projekt, całe te 
ramy byliśmy tego świadomi, Ŝeby pozyskać środki zewnętrzne z Unii Europejskiej musimy 
najpierw wyłoŜyć pieniądze. Tak bywa i to jest nieodzowne, musimy zaciągnąć kredyt. To 
jest jedyny warunek Ŝeby rozbudować ta szkołę. Nie ma innej moŜliwości. Mamy zadłuŜenie, 
wynosi ono ok. 7 % dzięki pracy pana Wójta, racjonalności wydawania tych pieniędzy. 
Musimy zaciągnąć ten kredyt z uwagi na to aby rozpocząć tą inwestycję, Ŝeby ubiegać się o 
zwrot tych środków. Nie mamy wolnych środków Ŝeby zapłacić za tą inwestycję. Musimy 
tylko i wyłącznie zaciągnąć kredyt. Czy to będzie kredyt? Proponowałem inne wyjście. 
Kojarzyłem Panią Skarbnik ze Skarbnikiem z Nowogradu. Nowogard zrobił to w takim 
sensie, Ŝe wyemitował obligacje między gmina a danym bankiem, danym podmiotem. Bank 
wykupił te obligacje w postaci tego wpłynęły odpowiednie dywidendy na zapłacenie danej 
inwestycji. Dlaczego jestem zwolennikiem tych obligacji? 4 mln. W podzieleniu na 30 lat + 
odsetki + WIBOR. Dawno juŜ bym to zrobił. Namawiam gorąco do tego, Ŝeby w tą drogę iść. 
Zresztą juŜ nad tym zagłosowaliśmy. Chyba nie byliście państwo w jakiś sposób 
ubezwłasnowolnieni i zdawaliśmy sobie wszyscy z tego sprawę, Ŝe taka inwestycja wiąŜe się 
z tym, Ŝe trzeba zaciągnąć kredyt. Jestem za tym jak najbardziej. 
E.Leśniewski – Nie otrzymałem jeszcze odpowiedzi od Pana Wójta w sprawie pozyskania 
środków unijnych. Od tego chciałbym zacząć. Sprawa jest jeszcze otwarta i róŜnie moŜe być. 
Natomiast jeŜeli się mówi o kredycie, to powiem w ten sposób, jestem za, ale za 
kredytowaniem wszystkich generalnie inwestycji na terenie całej gminy. Więc nie robimy 
tylko w Lubiszynie ale równieŜ róbmy inne miejscowości jak Lubno, Koziny moŜe, moŜe 
Staw, moŜe Baczynę, wszystkie po kolei. Coś trzeba w naszej kadencji wszędzie zrobić, po to 
tu jesteśmy. Nie dopuściłbym do takiej sytuacji Ŝeby robić tylko szkołę w Lubiszynie. Trzeba 
wszędzie cos zrobić. Poczekajmy na odpowiedź Pana Wójta i zobaczymy co z tego wyniknie. 
Oczywiście jeśli nie wyjdzie kredytowanie, nie wyjdzie pozyskanie środków z unii to się nic 
nie zrobi, to jest proste, musimy wejść w kredyt. 
A.Terlecki  – Drodzy Państwo uchwaliliśmy budŜet na rok 2008. W tym budŜecie 
upowaŜniamy Pana Wójta do zaciągnięcia 1,5 mln. Kredytu. To czy zaciągnięty zostanie 
kredyt na budowę szkoły w Lubiszynie, nie my będziemy decydowali, będzie decydował Pan 
Wójt. Natomiast głos Przewodniczącego w tej kwestii niczym się nie róŜni od głosu innych 
radnych. To jest tylko jeden głos, czyli jeśli wyniknie na ten temat dyskusja to będziemy 
dyskutowali. Mówiłem juŜ o tym na Komisji Rewizyjnej i chcę to powtórzyć. W tej chwili nie 
ma jeszcze decyzji o dofinansowaniu środków unijnych. JeŜeli taka decyzję będziemy mieli 
trzeba się zastanowić nad kredytowaniem. JeŜeli będzie decyzja negatywna wówczas naleŜy 
się zastanowić równieŜ nad kredytowaniem przedsięwzięcia, czy w takiej skali naleŜy to 
zrobić. 
S.Andrzejewski – Chciałbym zapytać kandydatów o dyspozycyjność. Czy pełnienie 
obowiązków Przewodniczącego nie będzie kolidowało z ich pracą? 
D.Miłostan – Jeśli chodzi o moją dyspozycyjność, podejmując się kandydowania na 
stanowisko Przewodniczącego Rady Gminy analizowałem sobie na spokojnie, czy będę w 
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stanie godnie reprezentować, czy będę w stanie poświęcić tyle czasu Ŝeby te prace usprawnić, 
Ŝeby wnieść pewną świeŜość., Ŝeby osiągnąć cel, sukces, wszystko to co chcemy zrobić. Cały 
czas się nad tym zastanawiałem i biłem się z myślami, czy to czasem w jakiś sposób nie 
wpłynie na moje Ŝycie zawodowe, prowadzona działalność gospodarczą i rzeczy z którymi się 
stykam na co dzień, z którymi mam doczynienia. Po przeanalizowaniu, poukładaniu pewnych 
rzeczy jestem w stanie poświęcić się. Jestem osoba dyspozycyjną, komunikatywną. Zresztą 
dobrze państwo wiecie, Ŝe kontaktuję się z Wami poprzez telefony, poprzez rozmowy 
róŜnego rodzaju, poprzez spotkania, poprzez nawet prowadzenie Komisji BudŜetu, gdzie 
ostatnie posiedzenie komisji okazało się, Ŝe nie było quorum, nie mogliśmy zaopiniować 
uchwał. Zaproponowałem następny dzień rankiem, komu pasuje, kto moŜe przybyć na to 
spotkanie. Jak najbardziej jestem osobą dyspozycyjną i świadomy podjęcia trudu i działania. 
E.Leśniewski – proszę państwa mówimy o zaciąganiu kredytów a nie wykorzystujemy 
środków budŜetowych. Najpierw trzeba wykorzystać środki, które są. Wójt mógł wziąć 1,5 
mln. Kredytu. To dotyczy roku poprzedniego. Natomiast jeśli chodzi o to pytanie, otóŜ ja 
problemu z alkoholem nie mam. 
A.Terlecki  – Jestem osoba dyspozycyjną, wiele razy tego dowiodłem, uczestnicząc w 
pracach komisji, których jestem członkiem, ale równieŜ innych komisji. Na początku nie 
naleŜałem do Ŝadnej komisji lecz przyjeŜdŜałem na komisje. Jeśli Przewodniczący dobrze 
sobie zorganizuje pracę to nie ma Ŝadnych problemów. UwaŜam, Ŝe kaŜdy z radnych mógłby 
funkcję Przewodniczącego pełnić i dyspozycyjność tu by nie była przeszkodą. 
G.Banasiak – Proszę o zgłaszanie kandydatów do komisji Skrutacyjnej. 
M.Grabarczyk  – zgłosiła Janinę Sidor, która wyraziła zgodę na pracę w komisji. 
J.Sidor – zgłosiła M.Grabarczyk, która wyraziła zgodę na prace w komisji. 
J.Obara – zgłosił Cz.Wyszowskiego, który wyraził zgodę na pracę w komisji. 
Wynik głosowania składu Komisji Skrutacyjnej: 

1) J.Sidor – jednogłośnie 
2) M.Grabarczyk – większością głosów (14 za, 1 przeciwny) 
3) Cz.Wyszowski – jednogłośnie 

Rada Gminy  wybrała Komisję Skrutacyjną, która przeprowadziła tajne głosowanie w 
sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy. 
J.Sidor przedstawiła protokół Komisji Skrutacyjnej (stanowi załącznik do protokołu). 
Rada Gminy nie dokonała wyboru Przewodniczącego z uwagi na to, iŜ Ŝaden z kandydatów 
nie uzyskał bezwzględnej większości głosów. 
 
Do punktu 16 porządku obrad: 
G.Banasiak – Proszę Pana Wójta o odpowiedź na pytanie Pana E.Leśniewskiego wcześniej 
zadane. 
D.Niekrewicz – Tak naprawdę nie wiem skąd to wyszło i kto to powiedział, Ŝe do końca 
kwietnia pozyskamy te pieniądze. Nie neguje tego, co pan powiedział, być moŜe tak wyszło i 
Ŝe ktoś z radnych powiedział, Ŝe te pieniądze nie zostaną pozyskane. Tak naprawdę to 
pierwsze słyszę, Ŝe te pieniądze nie zostaną pozyskane. Proszę mnie uwaŜnie wysłuchać, bo 
to co powiem jest trudne do uwierzenia ale takie właśnie jest.Czekam z niecierpliwością 
kiedy zostaną uruchomione te pieniądze przez Urząd Marszałkowski. Nie został jeszcze 
ogłoszony, proszę mi wierzyć, Ŝaden konkurs. 6 maja, jeśli ktokolwiek mi nie wierzy, jestem 
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w stanie zabrać go do Urzędu Marszałkowskiego gdzie znowu jest spotkanie odnośnie 
otwarcia Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego. Zostanie dopiero przedstawiony 
harmonogram konkursu. Tak to dziwnie się składa, Ŝe Urząd Marszałkowski bardziej zajmuje 
się odwoływaniem Przewodniczącego Sejmiku, marszałka i Zarządu, a nie zajmują się 
rzeczami, które są  dla nas jako gmin najbardziej istotne. Z tego, co wyczytałem na stronie 
internetowej Priorytet 4.2.2. jeśli chodzi o edukację, ale to zostanie dopiero potwierdzone 6 
maja, najprawdopodobniej ruszy na III kwartał tego roku. Kiedyś mówiono, bo pamiętam Ŝe 
sam mówiłem i nie wypieram się tego, Ŝe po preselekcji zostanie ogłoszony harmonogram i 
na początku II kwartału na pewno w tym półroczu zostaną ogłoszone konkursy. Do tej pory 
nie zostały ogłoszone i jest mi przykro to mówić. Myślałem naprawdę, Ŝe będziemy te 
wnioski składać. Muszę państwa zapewnić, Ŝe nawet jeśli ogłoszą konkurs jutro, to jestem w 
stanie złoŜyć wszystkie dokumenty. Jestem przygotowany we wszystkich tych dziedzinach i 
czekam na ogłoszenie konkursu. Te terminy będą dziwne, bo mówią np. o turystyce i 
oświacie na I kwartał przyszłego roku. Wracając do pytania, czy zostały rozliczone wszystkie 
nasze miękkie projekty? W tamtym roku otrzymaliśmy pieniądze z rozliczenia za lata ubiegłe. 
Rozliczyłem projekty, dokumenty wszystkie złoŜyłem. Warunkiem wykonania kaŜdej 
imprezy Palinocki, czy Forum było podpisanie umowy z Euroregionem. To był warunek 
wykonania imprezy. W momencie kiedy miałem podpisaną umowę o refinansowaniu taka 
imprezę wykonaliśmy. Do tej pory pieniądze nie wpłynęły. Mówią, Ŝe do połowy maja 
wpłyną. Przynajmniej za Palinockę wyjdzie ok. 40 tys.zł. 
Odnośnie 37% wykonania inwestycji. Mam nadzieję, Ŝe sobie państwo przypominacie jakie 
były rozmowy, Ŝe wszystkie inwestycje ruszą, bo takie były rezerwy finansowe na wkład 
własny, w momencie pozyskania środków zewnętrznych. To, co zrobiliśmy, to było to na co 
byliśmy przewidziani, Ŝe zrobimy bez udziału tych wszystkich unijnych środków. Z tego, co 
udało nam się zrobić w ubiegłym roku a na co nie planowaliśmy Ŝadnych pieniędzy z 
zewnątrz to: 
- ułoŜyliśmy prawie 1800 metrów dróg asfaltowych, 
- ułoŜyliśmy prawie 1700 m dróg z rumoszu, 
- połoŜyliśmy 2300 m tłuczniem budowlanym, 
- zrobiliśmy ośrodek w Stawie 
- zlikwidowaliśmy wysypiska śmieci, 
- wyremontowaliśmy pomieszczenia kuchenne w Baczynie (koszt ponad 50 tys.) 
- remontowaliśmy sale wiejskie w Lubnie, Gajewie i Mystkach 
- otworzyliśmy oddział przedszkolny, 
- otrzymaliśmy pieniądze na dwie pracownie komputerowe w szkołach (po 50 tys. KaŜda) 
- z INTERREG-u pozyskaliśmy chyba maksymalną ilość pieniędzy jaką moŜna było 
pozyskać, 
- rozliczyliśmy stare projekty 
Wiecie Państwo, Ŝe otrzymaliście o wiele więcej pieniędzy na sołectwa. Panowie Sołtysi, 
przepraszam ale nie moŜecie wszystkiego zwalać na urząd gminy, bo macie te swoje środki. 
Pan E.Leśniewski to zaproponował i o ile wcześniej to negowałem, teraz uwaŜam, Ŝe była to 
bardzo dobra inicjatywa. Jest kilka kwestii do których moŜemy mieć kilka uwag, bo 
faktycznie w kilku sołectwach te pieniądze idą na zabawę ale w kilku sołectwach widać 
efekty tej pracy. 
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 Skala inwestycji w Lubiszynie. Skala tej inwestycji została okrojona juŜ maksymalnie. Został 
łącznik + sala gimnastyczna. Według kosztorysu wynosi to 3 mln.zł. JuŜ więcej tego okroić 
się nieda. Naprawdę to jest tylko łącznik i sala gimnastyczna. To jest takie niezbędne 
minimum z niezbędnym wyposaŜeniem. 
E.Leśniewski – UwaŜam, Ŝe budŜet danego roku zawsze powinien być wykorzystany. 
D.Niekrewicz – Dlaczego nie wykonaliśmy, bo nie było dokumentacji technicznej. Na co 
mieliśmy wydawać pieniądze jak nie było papierów. 
J.Malinowski  – Sołtysi z Gajewa i Mystek składali poprzednio takie wnioski jeŜeli chodzi o 
przyłącza internetowe w miejscowości Dzikowo, Gajewo i Mystki. Jaka jest szansa Ŝeby to 
uzyskać, bo mieszkańcy czekają. 
D.Niekrewicz – Z tego, co wiem telekomunikacja Polska działa tylko tam gdzie się to opłaca 
i gdzie są konkretne zyski. Kilka dni temu byłem na takim spotkaniu i rozmawiałem. MoŜna 
to zrobić drogą radiową ale nic na kabel. 
J.Malinowski  – czyli na razie nie widać perspektyw? Prosiłbym o szczegółową odpowiedź, 
Ŝeby ich powiadomić, Ŝe jest taka wola tych miejscowości. Jakie mamy szanse, czy w 
perspektywie następnego roku, czy następnych lat, jak to się będzie kształtowało? 
D.Miłostan – Mam interpelację do pani Przewodniczącej, do pana Wójta. Czy istniałaby 
moŜliwość zaproszenia na następną sesję Pana Starostę i kogoś z Wydziału Dróg. Prosiłem o 
to, równieŜ Kol.Andrzejewski o to zabiegał, Ŝeby ktoś się pojawił w sprawie dróg 
powiatowych na terenie gminy z uwagi na to, Ŝe wszyscy wiemy jak to wygląda. Nasze drogi 
są w opłakanym stanie, nieszczęściem naszym jest to, Ŝe mamy drogi starostwa powiatowego 
na terenie naszej gminy. 
Prosiłbym o zaproszenie Starosty na nasza sesję bo musimy temat bardzo powaŜnie 
przedyskutować odnośnie drogi Lubiszyn – Tarnów, odnośnie drogi w Ściechowie i 
pozostałych dróg i inwestycji jakie są planowane. 
D.Niekrewicz – Starosta został zaproszony na sesję ale informował mnie i przepraszał, Ŝe nie 
moŜe być obecny. Miałem spotkanie z Wydziałem Dróg i zostało rozpoczęte łatanie dziur. 
Takie zaproszenie zostanie wysłane do Starosty. 
S.Andrzejewski – MoŜe jeszcze zaprosić Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska. 
W.Zwieruho – Na komisji wiele rozmawialiśmy z Panią Skarbnik, z radnymi na temat 
pracowników unijnych. W związku z tym mam taką interpelację: po pierwsze, o rozwiązanie 
tego referatu. Po drugie, podporządkowanie pracowników unijnych Pani Skarbnik. 
S.Dudziak – Składam wniosek do pana Wójta odnośnie wykonawstwa rowu w Lubiszynie. 
Proszę o odpowiedź na piśmie. Chciałbym wiedzieć, co konkretnie wchodzi w zakres 
obowiązków wykonawcy odnośnie wykonania tego zadania? 
W.Zwieruho – W tym, o czym mówi Pan Radny Dudziak, chodziło tylko o to, aby to 
udroŜnić. Nie mamy środków na skarpowanie, nie mamy środków na przebudowę przepustów 
itd. Mamy tylko udroŜnić ten rów Ŝeby państwo mogło się wywiązać ze swoich zobowiązań. 
Tylko tyle. I tak robimy to, co powinien zrobić Urząd marszałkowski. 
D.Miłostan – Składam interpelację na ręce Pana Wójta. MoŜe w końcu się dowiem, czy 
dostaniemy jakiś wykaz, chodzi mi o hydranty. Czy zostały juŜ podjęte jakieś działania? 
Chdzi mi dokładnie o Baczynę, Marwice, Wysoką i pozostałe miejscowości znajdujące się na 
terenie naszej gminy. Szczegółowy raport, które hydranty działają. 
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D.Niekrewicz – O ile mnie pamięć nie myli to na którejś komisji ustaliliśmy, Ŝe dostaniecie 
Państwo raport działających hydrantów wykazany przez Komendanta Gminnego OSP, który 
ma wskazać, które hydranty na wsi, on jako straŜ poŜarna uwaŜa, Ŝe muszą działać  i ZUK i 
PWiK będą zobowiązani do utrzymania tych hydrantów w sprawności. Takie pismo zostało 
wystosowane do komendanta Gm.OSP i do ZUK. Dalsza historia nie jest mi znana ale jeśli 
jest taka wola to prześlę kopie tych pism. 
D.Miłostan – Chodziło mi tylko pod kątem tego bezpieczeństwa. Powiedziałem, Ŝe od tematu 
nie odstąpię. Wiem, Ŝe jakieś czynności zostały podjęte ale takiego raportu nie widziałem. 
S.Dudziak – Odnośnie tych hydrantów, to nie widzę Panie Wójcie moŜliwości typowania 
hydrantów, które mają być sprawne a które mają być niesprawne, bo tak zrozumiałem tą 
odpowiedź. 
D.Niekrewicz – Taki był postulat komisji. 
S.Dudziak – To chyba Pan tak powiedział i nie byłbym pewien, czy z tym do końca komisja 
się zgodziła. Kwestia jest tego typu, Ŝe nie ma moŜliwości typowania hydrantów. Na hydranty 
zostały wydane publiczne pieniądze i one muszą być wszystkie sprawne, bez wyjątków. 
Prosiłbym Ŝeby przygotować raport dotyczący sprawności wszystkich hydrantów na terenie 
gminy. 
 
Do punktu 17 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego oraz pismo Pana 
Starosty Gorzowskiego (stanowią załącznik do protokołu). 
M.Mołodciak  – Pan Starosta nie mógł uczestniczyć w dzisiejszej sesji poniewaŜ odbywa się 
konferencja Polsko-Niemiecka na temat szkolnictwa ponadregionalnego. Osobiście będąc 
obecny na sesji zawsze staram się wszystkie interpelacje szczegółowo Zarządowi 
przekazywać. Myślę, Ŝe i to pismo, które pan Starosta wystosował do wszystkich gmin, nie 
chciałbym sobie przypisywać zasług ale poprosiłem Ŝeby w końcu jasno postawić sprawę 
wszystkich samorządów, nie tylko gminy Lubiszyn, Ŝe jeśli maja jakieś uwagi, jakieś 
interpelacje, oprócz tego, Ŝe uczestniczą radni powiatowi, to Ŝeby Przewodniczący rady 
Gminy, czy Wójt przekazał to do Starosty. 
Słowo do pana J.Malinowskiego. U nas w Santocku w jednym roku został załoŜony Internet 
radiowy i około 60 osób juŜ z tego korzysta i wiem, Ŝe są zadowoleni. MoŜna się 
zorientować, czy technicznie jest to moŜliwe. 
J.Sidor – Odnośnie stanowiska Sejmiku Województwa na Komisji Oświaty było to 
analizowane i komisja postawiła taki wniosek Ŝebyśmy jako Rada równieŜ takie stanowisko 
przyjęli na najbliŜszej sesji. 
R.Gajda – Pytanie do Radnego powiatu. Obiecał pan ostatnio, Ŝe zostaną sprzątnięte śmieci 
Kol.Marwice i odcinek do E-3 i do dziś nie zostało to zrobione. 
M.Mołodciak  – Pan E.Leśniewski otrzymał odpowiedź w tej sprawie. Czasem jest mi wstyd 
być tu i słuchać. Niestety fizycznie nie powiem „proszę posprzątać”, od tego jest Starosta, od 
tego są odpowiedni Naczelnicy i pracownicy. Przykro jest mi tego słuchać. Obiecano mi, Ŝe 
zostanie to wysprzątane. 
R.Gajda – Jako wieś mamy te swoje środki sztywne, nie moŜemy nimi swobodnie 
dysponować. Czy moŜna zrobić tak aby te środki moŜna było bardziej elastycznie 
wykorzystywać? 
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D.Niekrwicz – Powiedziałem juŜ o tym na zebraniu z Sołtysami, Ŝe po tej sesji usiądziemy z 
Panią Skarbnik i opracujemy taki regulamin, czy takie mechanizmy gospodarki finansowej 
sołectw. 
B.Pampuchowicz –Chcemy Ŝebyście Państwo mieli większa elastyczność dysponowania 
tymi środkami, dlatego będziemy opracowywali regulamin gospodarki finansowej sołectw. 
W.Zwieruho – Otrzymałem odpowiedź od Pana Starosty na moją interpelację i przeczytam ją 
państwu. 
„ W odpowiedzi na pana interpelację złoŜoną na sesji Rady gminy Lubiszyn informuję, Ŝe w 
związku z planowana przebudową drogi w Tarnowie, Powiatowy zarząd Dróg wystąpił z 
wnioskiem do Urzędu gminy w Lubiszynie o wydanie decyzji na wycinkę drzew rosnących 
przy tej drodze. Urząd gminy w Lubiszynie wydał decyzję pozytywną. Drzewa zostały 
wycięte przez wykonawcę wybranego przez PZD w rozliczeniu bezgotówkowym, jedynie za 
pozyskane drewno oraz nasadzenie, w miejsce wyciętych, nowych drzewek. Gatunek drzewek 
został ustalony z Urzędem Gminy. Nasadzone nowe drzewka zostały zniszczone podczas 
odtwarzania rowów melioracyjnych. Wójt Gminy Lubiszyn zobowiązał się do nasadzenia 
nowych drzewek.” 
Proszę państwa, większego cyrku juŜ nie moŜna było zrobić, Ŝe Starosta takie rzeczy pisze. 
Po pierwsze: dwukrotnie były sadzone drzewka, wyschły, bo był upał i nie były podlewane. 
Teraz trzeci raz Urząd Gminy posadził. Nie jest prawdą, Ŝe zostały zniszczone te drzewka 
przez te prace, one po prostu uschły. Najciekawsze jest to, Ŝe załatwiono to w systemie 
bezgotówkowym. To tak jakby pan Czesław siał zboŜe a kółko przyjedzie skosić mu je i za to 
je zabierze. Dobry biznes. Dwukubiczne drzewa w systemie bezgotówkowym. PrzecieŜ to jest 
sprawa prokuratorska, to jest skandal. 
S.Dudziak – Trzeci raz zostały posadzone drzewka przy drodze do Tarnowa. Czy spraw 
kończy się na samym nasadzeniu, a pielęgnacja? 
R.Gajda – Przez rok mam opiekować się tymi drzewkami. Będziemy je kontrolować, jeśli 
zajdzie potrzeba nasadzimy jesienią ponownie. 
M.Mołodciak  – Odnośnie tego, co poruszył Pan Radny Zwieruho. Przynajmniej po roku 
dostał odpowiedź. Za treść pisma jednak nie odpowiadam. 
G.Banasiak – mam pytanie do Pana Mecenasa. UwaŜam, Ŝe taki stan bez Przewodniczącego 
rady Gminy nie moŜe trwać zbyt długo. 
H.Wi śniewski – UwaŜam, Ŝe dobrze byłoby Ŝeby w terminie 14 dni ustalić nowy termin sesji 
i ten stan uregulować, bo tak Państwo Radni dalej nie moŜecie. Przewodniczący musi 
natychmiast ruszyć z budową szkoły, a zostaje nam tylko Pan Zastępca na dzień dzisiejszy, bo 
choroba Wójta moŜe się przedłuŜyć i tutaj trzeba będzie naprawdę mocnego uderzenia. 
Prosiłbym aby Pani spowodowała jak najszybciej posiedzenie sesji rady Gminy, by dojść do 
wyboru Przewodniczącego. 
D.Niekrewicz – Prośba do państwa, do Pani Przewodniczącej, aby zwołać sesję w terminie 
między 12 a 17 maja odnośnie spraw związanych z PWiK. 
J.Obara – Widzę, Ŝe spraw jest powaŜna jeśli chodzi o chorobę Pana Wójta. Nie jestem 
zadowolony z odpowiedzi jeśli chodzi o Komisję Rewizyjną w sprawie zapytania o 
inwestycje, o ich finansowanie, o ich realizacje itd. Kieruję więc jeszcze raz to pytanie do 
pana Zastępcy, do pani Skarbnik, poniewaŜ chciałbym usłyszeć konkrety. O jest moŜliwe do 
zrealizowania w ciągu 2,5 roku. Bo dobrze wiemy, Ŝe to się odbywa na takiej zasadzie, Ŝe 
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trzeba wziąć kredyt. Ile tego kredytu i na co starczy? Chciałbym wreszcie usłyszeć, co do 
końca naszej kadencji będzie faktycznie zrobione? Nie plany. Z protokołów, które zebrałem 
wyczuwam, Ŝe co 2-3 miesiące jest jakieś nowe zadanie. Nie ma tego priorytetu. Chodzi mi o 
konkrety. Trzeba to sobie jasno powiedzieć. JeŜeli Lubiszyn to 3 mln., następna inwestycja to 
Lubno 850tys., szkoła w Baczynie – 2 mln, a juŜ nie mówię o drodze Tarnów- Lubiszyn, nie 
mówię o Ściechowie. Chcę wreszcie usłyszeć konkrety. Trzeba to mówić na zebraniach i na 
wszystkich spotkaniach. Czekam na odpowiedź, bo to co dostał pan Dudziak to wychodzi z 
WPI. Kanalizacja Tarnów, Staw. Popatrzmy realnie, dwie, trzy inwestycje, Ŝeby nie 
dochodziło za pół roku, Ŝe jeszcze coś wymyślono. Cieszę się, Ŝe jest planowana 
Kol.Marwice, ale czy to będzie zrobione? Nie jest sztuka powiedzieć, zrobimy, ale zróbmy 
faktycznie. Bardzo bym prosił jeszcze raz, konkretnie na następna sesję przygotować, co 
będziemy robić, a co nie, np. ze względu na brak środków. Chciałbym powiedzieć 
mieszkańcom Baczyny; tego i tego nie będzie, bo nie ma środków. JeŜeli będziemy 
inwestować 80 tys. W Referat Środków Unijnych, który dopiero w rzeczywistości jeden 
wniosek zrealizował a właściwie jest uszykowany. Siedzimy na tych sesjach i nic z tego nie 
wynika. Czytajcie państwo protokoły, pytania się powtarzają. Jak patrzę na to wszystko to mi 
się nic nie chce. Co chwilę wychodzi cos nowego, nie ma konkretów i nikt nie pyta jak to 
będzie realizowane, a mnie to interesuje. Trzeba powiedzieć np.,Ŝe jeŜeli zrobimy te duŜe 
inwestycje to będzie np. kosztem naszych dróg, bo na wszystko nie starczy. Musimy sobie 
wreszcie konkretnie powiedzieć. Proszę o rzetelne przedstawienie, co moŜna a czego nie 
moŜna zrobić. 
D.Niekrewicz – jeŜeli pan moŜe to prosiłbym o przedłoŜenie na piśmie tych pytań a tak 
naprawdę to męczy mnie juŜ mówienie w kółko tego samego. Nawet o tych takich hasłowych 
środkach unijnych, bo gdzie mam złoŜyć wnioski jak nie ma Ŝadnego konkursu? Mam 
wszystko przygotowane i gdzie ma złoŜyć te wnioski? 
J.Obara – Ile jest wniosków? Jeden, typu szkoła? 
D.Niekrewicz –Na kaŜdy konkurs według tych rzeczy, które państwo sobie ustaliliście w 
WPI, bo to Wy jako Rada jesteście organem uchwałodawczym, a my tylko wykonawczym. 
To Wy określacie priorytety a nie Wójt. Byłem z Panem na jednym zebraniu, na drugim 
zebraniu i Pan doskonale zna moje stanowisko i po co znowu mamy drąŜyć ten temat przez 
kilka tygodni. Powiedziałem panu priorytety, które dla mnie z budŜetu, duŜe rzeczy, bo nie 
mówię o 100m drogi, wszystko to Panu napiszę jeŜeli Pan chce. Mówiąc o priorytetach z 
budŜetu gminy, czy finansowanych, czy niefinansowanych, zrobię wszystko, co w mojej 
mocy Ŝeby dostać do dofinansowanie. 
1. szkoła Lubiszyn, 
2. szkoła Baczyna, 
3. wodociąg Wysoka, 
4. Przedszkole. 
Na sesjach to juŜ było kilka razy mówione, Ŝe naprawdę jest to juŜ męczące. Dobrze, ja Panu 
te duŜe priorytety, te duŜe sumy wypiszę. ZłoŜe wniosek na ścieŜkę rowerową 
Baczyna_Marwice, złoŜę wniosek na odnowę wsi, bo jestem do tego przygotowany, złoŜę 
wniosek na kanalizację w Tarnowie, złoŜę wniosek na szkołę w Lubiszynie, bo jestem 
przygotowany. Jeśli tylko ogłoszą konkurs. ZłoŜę wniosek na szkołę w Baczynie jeśli tylko 
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ogłoszą konkurs, bo będę na to przygotowany. Co ma jeszcze Panu powiedzieć? Setki razy 
juŜ to mówiłem. 
J.Obara – Dziś mówi juŜ pan rzeczowo. To juŜ są jakieś konkrety. Pan mówi, Ŝe my radni 
mamy wybrać priorytety. W porządku, podejmiemy uchwałę, to i to robimy. 
A.Terlecki  – Nie jesteśmy w stanie zrealizować wszystkiego, co jest w WPI. 
D.Niekrewicz – Ja teŜ nie jestem w stanie teraz powiedzieć, czy dostanę pieniądze, czy nie. 
Bo jeśli faktycznie wyłoŜymy np. 3 mln. Na szkołę w Lubiszynie, bo i tak będziemy musieli 
wyłoŜyć, bo to jest na zasadzie refinansowania. JeŜeli dostane zwrot, przypuszczalnie 1,5 
mln.zł., to kto mi zabroni ruszyć cokolwiek innego. Nie jestem w stanie Panu powiedzieć 
samych konkretów. JeŜeli gdzieś coś się stanie, będzie jakieś potknięcie z mojej winy, czy nie 
dostanę tego, to wtedy, Ŝycie jest dynamiczne, trzeba reagować elastycznie. W Baczynie na 
zebraniu powiedziałem, co będziemy robić. Jeszcze będziemy robić wodociąg w Baczynie. 
J.Obara – Zaraz minie 2 lata a w rzeczywistości Ŝadna inwestycja nie ruszyła. 
D.Niekrewicz – JeŜeli gdzieś się jeszcze urodzi jakiś program, Ŝe moŜemy wziąć pieniądze, 
to dlaczego mam z tego nie skorzystać? Ale wszystko wcześniej będziecie Państwo wiedzieć. 
Dynamika tych wszystkich programów jest bardzo duŜa. Tam zmienia się wszystko z 
miesiąca na miesiąc. 
M.Mołodciak  – Nawet z tygodnia na tydzień. 
D.Niekrewicz – Była ogłoszona preselekcja, wyniki podali z 3tygodniowym opóźnieniem. 
Mieli ogłosić harmonogram w ciągu 30 dni, zaraz po paru dniach konkurs i do tej pory nic nie 
ma. 
M.Mołodciak   - W podobnej sytuacji jest Starostwo. My tez nie wiemy, czy te środki będą, 
czy ich nie będzie. Nie wiemy co będzie jak np. zmieni się Marszałek. To moŜe znowu 
przesunąć się o pół roku. 
D.Niekrewicz – odbyłem spotkanie z Marszałkiem Ciemnoczołowskim. Mam spotkanie z 
Marszałkiem Szymańskim i z Panią Płonką, członkiem Zarządu. 
J.Obara – MoŜe my jako Rada Gminy podejmiemy apel do Marszałka aby to wszystko 
wreszcie uruchomił, bo moŜe się okazać, Ŝe następny rok 2008 będzie rokiem straconym. 
D.Niekrewicz – 6 maja jadę do Zielonej Góry i mogę Pana zabrać. 
D.Milostan – Chciałem stanąć po stronie Pana Wójta ale tez po stronie Rady Gminy. 
Frustracja w nas jest niesamowita z uwagi na opieszałość Urzędu Marszałkowskiego i 
pozostałych decydentów. Sam prowadzę działalność gospodarczą i teŜ piszę projekty unijne. 
Teraz startowałem w projekcie unijnym w ARiMR na dofinansowywanie firm zajmujących 
się produkcją energii odnawialnej. Konkurs miał być ogłoszony w 2007 roku. Byłem 
przygotowany, wynająłem najlepsze biuro consultingowe w Gorzowie. Projekt był 
przygotowany. Przesunęli konkurs na ostatni kwartał 2007 roku. Czekamy. Nie wiadomo co 
zrobić, czy kupić maszyny? Na pewno będzie ogłoszony w ostatnich dniach 2007 roku i dalej 
nie ma. To pierwszy kwartał 2008r. Czekamy, minął marzec, nie ma nic. Z dnia na dzień 
ogłaszają w czwartek konkurs. Składam dokumenty, bo mam przygotowane, okazuje się Ŝe są 
róŜne interpretacje. To się zmienia wszystko z dnia na dzień. Chciałbym abyśmy troszeczkę 
osiedli na swoich emocjach. Nasza frustracja wynika z tego, Ŝe się nic nie dzieje, ale 
zrozummy teŜ Pana Wójta, Ŝe jest przygotowany z projektami, Ŝe dąŜy do tego Ŝeby 
przygotować te projekty, bo wiemy jak to wyglądało wcześniej. Przez 4 lata został złoŜony 1 
projekt na ścieŜkę rowerową w miejscowości Marwice-Baczyna i został skopany formalnie. I 
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tez specjaliści się tym zajmowali. Odnoszę się do naszego Urzędu Referatu Pozyskiwania 
Środków Unijnych a moŜe przyjrzyjmy się innym pracownikom urzędu, jak oni pracują, jak 
się zachowują, czy wykonują swoje obowiązki? Nie chcę stać stroną za Panem Wójtem, za 
tym referatem, za tymi osobami, ale dajmy im jeszcze jakiś kredyt zaufania. Ruszy ten 
wniosek, zweryfikują go na zewnątrz w Urzędzie marszałkowskim, zobaczymy. Te Panie 
mówiły nam świadomie, Ŝe wniosek formalnie przejdzie ale druga strona medalu to jest 
lobbowanie tego wniosku, o czym mówiłem podczas odwoływania Pana J.Malinowskiego, Ŝe 
my tez musimy Wójta wspierać, Ŝe musimy się skonsolidować Ŝeby osiągnąć ten sukces. 
Proszę państwa Ŝebyśmy dali jeszcze kredyt zaufania panu Wójtowie, niech nam rzeczowo 
przedstawi, co i jak, kiedy będzie zrobione a my spotkajmy się i ustalmy priorytety. 
 
Do punktu 18 porządku obrad: 
G.Banasiak – zamykam XVII sesje rady gminy Lubiszyn. 
 
Protokołowała: 
K.Wiśniewska 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


